
 
 
 

 

Referat skolebestyrelsesmøde  
Onsdag den 12. maj 2020 kl. 19.00 – kl. 21.00 
på Meet. 
 
 
Deltagere  Afbud 
Formand Birgit Mørup (RØ)  
Næstformand  
(Kommer senere) 

Mette Truelsen (BO)  

Forældrerepræsentanter Nikolaj Hvingtoft 
Hansen (BO) 

 

 Lasse Scwhartz 
Dahlberg (BO) 

 

 Martin Damhus (SN) X 
 Malene Frost (D-

klasser) 
 

 Pernille Robertson 
(SN) 

 

 Lisbeth Nissen (BO)  
 Vakant (L-klasser)  
Medarbejderrepræsentant Marketta Noomi 

Louise Sanders 
 

 Kristian Tougaard 
Olesen 

 

 Mette Ekelund   
Suppleant Jesper Petersen 

(suppl.) 
 

Elevrepræsentanter 
-Deltager ikke -  

William Granfeldt 
(RØ) 

 

 Nikolaj Paag Transel 
(BO) 

 

 Laura Eid (SN) 
 
Marcus Munk (SN) 
(observatør) 

 

 Vakant (LØV/D-
klasser)  

 

Eksterne repræsentanter  
Vakant 

 

 Vakant  
Politisk repræsentant Lisbeth Læssøe   
Sekretariat (ledelse) Mads Hasselgaard 

(skoleleder) 
 

 Mia Borchers (DPL)  
 
 

1. Kl. 19.00-19.05: Godkendelse af dagsorden og 
indledning v. Birgit 

 
Vi spiser sammen efter sommerferien og holder fast i traditionen på 
denne måde. Eleverne er ikke med til dette møde, da 



 
 
 

 

elevrådsarbejdet er sat i bero i forbindelse med skolelukningen for 
de store elever, og de mangler derfor et afsæt for at blive klædt på 
til møderne og en platform til at videreformidle. Vi evaluerer corona- 
forløbet på første møde efter sommerferien. Vi skal være 
opmærksomme på dataindsamling, mens vi er i gang.  
Dagsorden er godkendt.  
 

2. Kl 19.05-20.00: Genåbning af skolerne – Covid19, 
Drøftelse af følgende punkter: 

 Status og et kig fremad 
 Organisering og praktik 
 Elevfremmøde og fjernundervisning af elever 0.-5. 

klasse 
 Fjernundervisning eller genåbning af 6.-9. klasse 
 9. klasse – sidste skoledag, aflyste eksamener og 

dimission 
 
Fase 1: Handlede om at skabe tryghed og gode rammer omkring 
hygiejne. Vi har samlet klasserne på to hold fra uge 20. Vi har haft 
faste bagvagter som ekstra ressource og vikarer ved sygdom. Vi har 
haft et historisk lavt sygefravær. Der har været hjemsendt 13 elever 
med symptomer, men ingen er blevet testet positive. Vi har heller 
ikke nogle medarbejdere, der har været smittet. Alle har skulle føle 
sig trygge ved at komme tilbage, og det er lykkedes. Vi har fået 
gode nye rutiner, som vi gerne vil fortsætte med. Fjernundervisning 
er blevet systematiseret i udskolingen og på 6. årgang. Det har 
fungeret godt. Derudover har vi også haft fjernundervisning af 
elever, der har været hjemme. Vi har 22 elever, der holdes hjemme 
lige nu. Sidste uge var det 28 elever. Skolen er i kontinuerlig dialog 
med forældrene og beder om en lægefaglig vurdering til at holde 
børnene hjemme. Nogle af børnene har i forvejen et stort fravær, så 
her er vi særligt opmærksomme.  
Medarbejdernes oplevelse af de seneste uger er, at det har været 
en positiv og lærerig oplevelse – elevholdene er små, det er muligt 
at komme omkring det enkelte barn, og der har været få skift 
mellem klasserne. Man har savnet kolleger, men har nydt at have 
nogle andre rammer, end dem vi er vant til. Der var i starten en 
bekymring omkring opgaven for pædagogerne, men alle har fundet 
deres vej ind i et godt samarbejde med lærerne - Teamsamarbejdet 
er blevet styrket væsentligt.  
 
I udskolingen er fjernundervisningen blevet systematiseret, og det 
har været godt. Eleverne oplever en god og fast struktur. 
 
Fase 2: Alle er i skole fem timer om dagen. Få skift- klassen er 
basen. 4.-5 klasse flytter tilbage til deres matrikler på BO og SN, så 
der er plads til de store. De fleste klasser kan være i klasselokalerne 
med de nye afstandskriterier på en meter, og dem der ikke kan, får 
flere lokaler til rådighed.  
Udskolingen fortsætter med strukturen fra fjernundervisningen.  



 
 
 

 

6. klasse går på Rønnebær Alle. Lærerne har to klasser om dagen i 
et tre ugers rul for at skabe plads til en bred fagvifte.  
6. klasserne får deres egen lærere og vil modtage sprogfagene som 
fjernundervisning- de vil også møde nogle af lærerne fra 7. årgang i 
den kommende tid. Der kommer en science-linje og samfundsfags-
linje til næste år på RØ. De store møder ind forskudt, og der 
opsættes ekstra håndvaske.  
 
Nødpasning: Der er stadig tale om nødpasning og nødundervisning. 
 
Eksamener: Der er ingen prøver i 9. klasse. Sidste skoledag vil blive 
planlagt i samarbejde med eleverne. Dimission tænkes lige nu 
afholdt i gården klassevis - lidt som første skoledag for vores nye 0. 
klasser.  
 
Evaluering: Vi laver på Skolerne i Snekkersten en evaluering og et 
kig frem i forhold til gode erfaringer, vi gerne vil tage med os. 
Hvordan får vi børnenes perspektiver med i en evaluering? Hvad 
skal vi genbruge? Hvad skal vi gøre anderledes, hvis anden bølge 
rammer os til efteråret. Hvor har begået fejl? Og hvor er lykkedes 
rigtig godt? Skolebestyrelsen vil meget gerne kigge med. Der er 
virkelig gode erfaringer og tilbagemeldinger fra børn og forældre.  
 
Kl. 20.00-20.45 - høringssvar: 

 
3. Høringssvar vedr. klassestørrelser 7.-9. kl. 

Oplæg vedhæftet 
 Oplægget drøftes og skolebestyrelsen bliver enige om 

høringssvar. A-MED har drøftet spørgsmålet forinden 
og bestyrelsen får deres kommentarer til orientering. 

Sidste år kunne bestyrelsen ikke bakke op om et elevloft på 27.  
A-med synes, at det giver fleksibilitet med et loft på 28, men mener 
samtidig at 28 elever i en klasse er mange elever. A-med foreslår i 
stedet, at man laver et gennemsnit på 26 elever på en årgang. Der 
er en bekymring for, at man ikke kan gøre det samme med mange 
elever og færre ressourcer.  
 
Bestyrelsen finder som udgangspunkt at 28 elever er for mange 
elever i en klasse og anerkender ikke logikken og det økonomiske 
ræsonnement i oplægget til høringssvaret. Bestyrelsen bakker op 
om A-MEDs forslag om et gennemsnit på 26 elever med et loft på 
28 elever som undtagelsesvist kan benyttes. Birgit og Lasse 
godkender høringssvaret inden det sendes afsted.  

 
 

4. Høringssvar/supplerende bemærkninger til Budget 
2021. Oplæg er det samme som sidste skoleår. Oplæg 
og bilag vedhæftet. 

 Oplægget drøftes og skolebestyrelsen bliver enige om 
høringssvar. A-MED har drøftet spørgsmålet forinden 
og bestyrelsen får deres kommentarer til orientering. 

 



 
 
 

 

Jf. høringssvar. 
Supplerende kommentarer: Skolebestyrelsen er grundlæggende 
bekymret for den fortsatte økonomiske beskæring af skole- og 
fritidsområdet. 
 
 
Prioritering af egne ønsker til anlægsbudget til Budget 2021 
Bestyrelsen finder oplægget mangelfuldt - det er svagt beskrevet og 
der har været kort forberedelsestid.  
Bestyrelsen finder alle emner relevante, men prioriterer følgende – 
jf. høringssvar: 
Inkluderende læringsmiljøer på BO, Håndværk og designlokale på 
RØ og gymnastikgulv på SN. 
 
Kl. 20.45 – eksterne bestyrelsesmedlemmer: 
 

5. Nye bestyrelsesmedlemmer - eksterne 
 Forslag til besættelse af de to eksterne pladser i 

skolebestyrelsen fremlægges for skolebestyrelsen. Til 
beslutning hvis bestyrelsen ønsker det. 

Mads og Birgit foreslår to eksterne medlemmer af bestyrelsen. 
Bestyrelsen udskyder en endelig beslutning til næste møde. Man 
kan stille forslag til de to eksterne pladser frem mod næste møde.  

 
 

6. Evt. og punkter til næste møde 
De nye 0. klasse-elever startede op 11/5 med flag, taler og 
sang på udearealerne. En rigtig hyggelig opstart med nye 
elever og forældre. 

 
 

 
 

 
 
Datoer skolebestyrelsesmøder i 2020 
 
Tirsdag 14.januar, onsdag 5. februar, onsdag 11. marts, tirsdag 14. 
april, tirsdag 12. maj, onsdag d. 16. september, tirsdag d. 6. oktober, 
onsdag d. 11. november 
 
 
 
 


